
 
 
 
 
 
 
 

Schriftelijke vragen (art. 42 RvO) 
 
Aan de voorzitter van Provinciale Staten van Gelderland 

 
 
Inleiding 

 

Op 27 juli 2017 kwamen 20.000 varkens om het leven door een stalbrand in Erichem. 

Eerder dit jaar, op 6 januari, zijn bij een brand op een boerderij in Nijmegen 3.000 

varkens omgekomen bij een stalbrand. GroenLinks is geschokt door het leed dat deze 

branden aanrichten aan de dieren en de veehouder.  

 

Veilige stallen zijn onderdeel van een maatschappelijke discussie over de ‘licence to 

operate’ van de veehouderij. Op landelijk niveau is er een actieplan stalbranden geweest 

(2012-2016), vooral gericht op voorlichting. Het Bouwbesluit na de wijzigingen in 2014 

stelt strengere eisen qua brandveiligheid, maar deze gelden niet voor oudere stallen.  
 
Naar aanleiding van het bovenstaande heeft GroenLinks de volgende vragen: 

  

1. Hoeveel stalbranden hebben er de laatste 5 jaar (2012-2017) in Gelderland plaats 

gevonden? Hoeveel dieren zijn hierbij omgekomen? Is er sprake van een 

duidelijke toe- of afname van het aantal branden en het aantal omgekomen 

dieren ten gevolge van deze branden? 

2. Welke preventieve maatregelen in de zin van bewustwording, training en 

controle/toezicht vinden er op dit moment in Gelderland plaats om stalbranden te 

voorkomen en dieren betere kansen te geven bij een eventuele brand? Was er bij 

de afgebrande stal sprake van preventieve maatregelen en/of toezicht? 

3. Welk percentage stallen in Gelderland voldoet aan de strengere wettelijke eisen 

uit het Bouwbesluit 2014? Voldeed de afgebrande stal aan de strengere eisen? 

4. Kan de Provincie aanvullende eisen stellen als het gaat om brandveiligheid? Het 

gaat dan bijvoorbeeld aanwezigheid van sprinklers en brandmelders, de 

verplichting om stallen in kleinere compartimenten te verdelen en het organiseren 

van vluchtroutes voor dieren. 

5. Is het college bereidt om bij te dragen aan een ambitieus vervolg op het actieplan 

stalbranden? Is het college bereidt om een ambitieus Gelders vervolg te geven 

aan het actieplan stalbranden, indien een landelijk vervolg niet op zeer korte 

termijn gerealiseerd wordt? 

datum : 28 juli 2017 

van : Paul Hofman-Fransen  

onderwerp : Stalbranden: 20.000 varkens omgekomen in Erichem 


